

ISSN 1671-8348  
CN 50-1097/R  
CODEN CYHIAD

# 重庆医学

Chongqing  
Yixue

2021年 第50卷 第11期

- 中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）
- 中国科学评价研究中心（RCCSE）权威期刊
- 中国学术期刊（光盘版）全文收录期刊
- 美国《化学文摘（网络版）》（CA）收录期刊
- 英国《农业与生物科学研究中心》（CABI）收录期刊



重庆市卫生健康统计信息中心  
重 庆 市 医 学 会 主办

# 重庆医学

## Chongqing Yixue

半月刊 1972 年创刊 第 50 卷 第 11 期 2021 年 6 月 14 日

主 管

重庆市卫生健康委员会  
401147, 重庆市渝北区松石北路 418 号

主 办

重庆市卫生健康统计信息中心  
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号  
重庆市医学会  
400020, 重庆市江北区建新东路 3 号

编 辑

《重庆医学》编辑委员会  
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号  
电话:(023)61965157 传真:(023)61965108  
<http://www.cqyxzz.com>

名 誉 总 编辑

王正国

总 编辑

吴开明

编 辑 部 主任

徐川平

出 版

重庆市卫生健康统计信息中心  
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号  
电话:(023)61965108 传真:(023)61965108  
<http://www.cqshic.com>

广 告 经 营 许 可 证 号

渝北市监广登字(2019)01号

印 刷

重庆东升印务有限公司  
400080, 重庆市九龙坡区九龙园区 B 区

发 行

国内:中国邮政集团公司重庆市报刊发行局  
400020, 重庆市江北区鲤鱼池四村 1 号

邮发代号:78-27

国外:中国国际图书贸易集团有限公司  
100044, 北京 399 信箱  
邮发代号:SM6334

订 购

全国各地邮政局  
《重庆医学》编辑部  
401120, 重庆市渝北区宝环路 420 号

电话:(023)61965157 传真:(023)61965158

定 价

每期 20.00 元, 全年 480.00 元

国 际 期 刊 名 代 码

CYHIAD

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号

ISSN 1671-8348  
CN 50-1097/R

本刊版权归重庆市卫生健康统计信息中心所有

除非特别声明, 本刊刊出的所有文章不代表重庆市卫生健康统计信息中心和本刊编委会的观点。  
如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换。

### 目 次

• 论 著 •

- CIP2A 和 FOXA1 在直肠癌中的表达关系及诊断价值 ..... 靳迎春, 周津, 崔颖(1801)

- 论著·基础研究  
竹节香附素 A 对耐奥沙利铂肠癌细胞株的作用及机制研究 ..... 孟春芹, 刘先勇(1806)

- RBP-4 对妊娠期甲状腺功能减退子代肾线粒体功能的影响 ..... 陈丹燕, 甘华, 李里, 卢松, 王红漫, 邓华聪, 罗利伟(1812)

- 论著·临床研究  
标准化健康宣教对脑血管支架成形术患者不良情绪、应激反应改善 ..... 孙立宾, 陈谷哮, 冉娴静(1817)

- 65 例肝衰竭合并真菌感染患者临床特点及危险因素分析 ..... 蔡秋红, 崔琦, 王余彦, 罗红春, 曾爱中(1821)

- 营养不良对腹膜透析患者生存及心功能的影响 ..... 区景运, 关素娟, 苏惠姬, 张海红, 谭晓军, 彭璇(1826)

- ESWL 与 mPCNL 治疗上尿路结石的疗效、应激反应及血流动力学对比研究 ..... 李铁, 刘平, 刘迪(1830)

- TH1/TH2/TH17 细胞因子与造血干细胞移植术后甲状腺功能的相关性研究 ..... 冯秋, 夏宁, 梁瑜祯(1834)

- 肺癌患者肺组织微生物多样性及丰度变化研究 ..... 杨冬华, 李文军, 张慧玲, 绛丽, 刘佳雯, 张永栋(1839)

- 不同时间段尿液中 NAG、mALB 水平变化对评估单侧输尿管结石梗阻解除后肾功能恢复情况的意义 ..... 刘旭东, 敬慧丹, 黄灶明, 李晟(1844)

- 不同入路内固定融合术治疗脊柱胸腰段骨折的临床疗效比较研究 ..... 王斌, 郭东哲, 陈波(1847)

- 简易 PICS 评分在评价急性胰腺炎严重程度中的价值 ..... 刘东全, 胡金龙, 李敏, 姚佳明, 袁中旭, 骆广义, 王润东, 曹葆强(1852)

- 呼吸道菌群负担和多样性与危重患者预后的相关性分析 ..... 魏立娜, 李真玉, 张华, 刘易峰(1857)

- 护患共同管理联合双心干预对心律失常患者的影响 ..... 陈霞, 李玉蓉, 王瑜(1862)

- 早期强化导泻治疗急性有机磷农药中毒的疗效研究 ..... 秦勇, 简华刚, 黄圣杰, 王娟, 王金龙(1866)

- Hp 感染状态、IL-6-174 基因多态性与 HDL 水平的相关性研究 ..... 崔晓容, 熊玮(1870)

- 益生菌对预防肾移植术后受者腹泻的作用研究 ..... 柳韵, 肖亚, 黄赤兵(1875)

- 改良 T 型管引流在甲状腺腺叶切除术中的应用 ..... 张燕, 孙荣华, 童富云, 徐美玲, 阙庆辉, 石勇胜, 黄波(1879)

- 2 093 例高龄骨折手术患者压力性损伤发生情况及影响  
因素分析 ..... 郭 杨,孙晓洁,邵 苗,  
高巧戈,刘 芳,李晓伟,姚 洁(1883)
- 富于淋巴浆细胞脑膜瘤误诊报道并文献复习  
..... 李庆兵,何成奇(1888)
- TG/HDL-c 与职业人群 ASCVD 风险的相关性分析  
..... 刘玲娇,林 燕,余湘尤,闫 妮(1891)
- 播散型组织胞浆菌病 1 例并文献复习  
..... 曾婷婷,陈小龙,曹国强(1896)
- 血脂、血尿酸对上尿路结石最大径及数目影响  
..... 肖 莉,汪财霞,张小马(1899)
- ApoE 基因多态性及血脂水平与动脉瘤性蛛网膜下腔  
出血的相关性 ..... 吴富涛,崔 鲚,白 垣(1905)
- RBP4、 $\alpha$ 2-MG、SAA 在 2 型糖尿病及其微血管  
病变中的表达意义 ..... 王 媛,闫朝丽(1909)
- 生物信息学 •**
- 基于生物信息学的食管鳞癌关键基因筛选  
..... 苏毅馨,李林潞,毛 眇,  
褚雪镭,陈 峥,朱世杰(1915)
- 综 述 •**
- 人乳头瘤病毒感染宫颈的免疫学研究进展  
..... 曾洪敏,常淑芳(1922)
- 气管支气管结核诊治新进展 ..... 莫胜林,蒋忠胜(1927)
- 慢性髓性白血病患者 TKI 停药无治疗缓解研究进展  
..... 王 燕,潘成云,马 丹,王季石(1932)

- 化疗药物的免疫增效作用及其递送系统研究进展  
..... 郑 君,张 亮,王志刚(1937)
- 小鼠模型在肿瘤免疫研究中的进展与意义  
..... 李 婕,王彤敏(1942)
- 麻醉恢复室出室评估工具研究进展  
..... 杨华文,易凤琼,曾彦超,钟昌艳,熊中雨(1946)
- 脊髓损伤患者康复期出院准备研究进展  
..... 朱 亮,张建梅,蒋红英,刘 红,杜春萍(1950)
- 乳杆菌属与宫颈癌的研究进展  
..... 王子璇,赵茜茜,高 翔,董春楠,贾娴娴(1954)
- 鼻咽癌放疗抵抗研究进展 ..... 龚秋月,骆文龙(1958)
- 早产儿支气管肺发育不良预测模型的研究进展  
..... 王开旭,李 芳(1962)
- 临床护理 •**
- 新冠肺炎隔离病区医务人员发生感染性职业暴露的处置  
实践与探讨 ..... 唐 杰,陈雪娥,  
陈 健,窦 恒,徐小明,宋彩萍(1967)
- 基于核心能力的护士分层培训实施可视化目标干预的效果  
..... 张 柳,余友霞,李政亮(1970)
- 短篇及病例报道 •**
- 3 例 HIV 感染合并三期梅毒的诊疗并文献复习  
..... 聂静敏,陈 力,黄 锐,何雪姣,  
张绿浪,曹 齐,陈思源,陈耀凯(1974)
- 舌血管角皮瘤 1 例报道 ..... 雷利强,  
满 城,江海涛,程 娇,杨 森,蒋 练(1978)

## 声 明

本刊已许可中国学术期刊(光盘版)电子杂志社在中国知网及其系列数据库产品中以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。该社著作权使用费与本刊稿酬一并支付。作者向本刊提交文章发表的行为即视为同意我部上述声明。

《重庆医学》编辑部

**Responsible Institution**

Chongqing Municipal Health Commission  
No. 418, Songshibei Road, Yubei District,  
Chongqing 401147, China

**Sponsor**

Chongqing Health Statistics Information Center  
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,  
Chongqing 401120, China  
Chongqing Medical Association  
No. 3, Jianxindong Road, Jiangbei District,  
Chongqing 400020, China

**Editing**

Editorial Board of Chongqing Medicine  
No. 420, Baohuan Road, Yubei District,  
Chongqing 401120, China  
Tel: 86-023-61965157  
Fax: 86-023-61965158  
<http://www.cqyxzz.com>

**Honorary Editor-in-chief**

Wang Zhengguo(王正国)

**Editor-in-chief**

Wu Kaiming(吴开明)

**Managing Director**

Xu Chuaping(徐川平)

**Publishing**

No. 420, Baohuan Road, Yubei District,  
Chongqing 401120, China  
Tel: 86-023-61965108  
Fax: 86-023-61965108  
<http://www.cqshic.com>

**Printing**

Chongqing Dongsheng Yinwu Co., Ltd.  
Zone B, Jiulong Garden, Jiulongpo District,  
Chongqing 400080, China

**Domestic Distributor**

Chongqing Newspapers and Magazines Circulation Bureau, China Post Group Corporation  
Code No. 78-27

**Overseas Distributor**

China International Book Trading Corporation  
Book Trading Corporation  
Code No. SM6334

**Price**

¥20.00/issue

**CODEN**

CYHIAD

**CSSN**

ISSN 1671-8348  
CN 50-1097/R

**Copyright by Chongqing Health Statistics Information Center**

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of Chongqing Health Statistics Information Center or the Editorial Board, unless this is clearly specified

万方数据

**Contents in Brief****Original Article**

Expression relationship and diagnostic value of CIP2A and FOXA1 in rectal cancer ..... JIN Yingchun, ZHOU Jin, CUI Ying (1801)

**Basic Research**

Effect and mechanism of raddeanin A on oxaliplatin-resistance colorectal cancer cell line ..... MENG Chunqin, LIU Xianyong (1806)  
Effect of RBP-4 on offspring renal mitochondrial function in hypothyroidism during pregnancy ..... CHEN Danyan, GAN Hua, LI Li, et al. (1812)

**Clinical Research**

Observation on improvement effect of standardized health education on poor emotion and stress response in patients with cerebrovascular stenting angioplasty ..... SUN Libin, CHEN Guxiao, RAN Xianjing (1817)

Analysis of clinical characteristics and risk factors in 65 patients with liver failure complicating fungal infection ..... CAI Qiuhong, CUI Qi, WANG Yuyan, et al. (1821)

Influence of malnutrition on survival and cardiac function of peritoneal dialysis patients ..... OU Jingyun, GUAN Sujuan, SU Huiji, et al. (1826)

Comparative study of effect, stress response and hemodynamics of ESWL and MPCNL in treating upper urinary tract calculi ..... LI Tie, LIU Ping, LIU Di (1830)

Study on relationship between TH1/TH2/TH17 cytokines and thyroid function after hematopoietic stem cell transplantation ..... FENG Qiu, XIA Ning, LIANG Yuzhen (1834)

Study of microbial diversity and abundance in lung tissue of patients with lung cancer ..... YANG Donghua, LI Wenjun, ZHANG Huiling, et al. (1839)

Significance of changes of urine NAG and mALB levels during different time periods for evaluating renal function recovery after removing unilateral ureteral calculi obstruction ..... LIU Xudong, JING Huidan, HUANG Zaoming, et al. (1844)

Comparative study on clinical effects of different approaches of internal fixation and fusion operation in treating spinal thoracolumbar fractures ..... WANG Bin, GUO Dongzhe, CHEN Bo (1847)

Value of simple PICS score in evaluating severity of acute pancreatitis ..... LIU Dongquan, HU Jinlong, LI Min, et al. (1852)

Correlation analysis between bacterial load and diversity in respiratory tract and prognosis in critical patients ..... WEI Li'na, LI Zhenyu, ZHANG Hua, et al. (1857)

- Effect of nursing and patient co-management combined with double heart intervention on patients with arrhythmia ..... CHEN Xia ,LI Yurong ,WANG Yu(1862)
- Study on effect of early enhanced catharsis for treating acute organophosphorus pesticide poisoning ..... QIN Yong ,JIAN Huagang ,HUANG Shengjie ,et al .(1866)
- Study on correlation between Hp infection status and IL-6-174 gene polymorphism with HDL level ..... CUI Xiaorong ,XIONG Wei(1870)
- Study on effect of probiotics on prevention of diarrhea in recipients after kidney transplantation ..... LIU Yun ,XIAO Ya ,HUANG Chibing(1875)
- Application of improved T-shaped tube drainage in thyroid lobectomy ..... ZHANG Yan ,SUN Ronghua ,TONG Fuyun ,et al .(1879)
- Analysis on occurrence situation and influencing factors of pressure injury in 2 093 advanced age patients with fracture surgery ..... GUO Yang ,SUN Xiaojie ,TAI Miao ,et al .(1883)
- Misdiagnosis report and literature review of abound lymphoplasmacytic meningioma ..... LI Qingbing ,HE Chengqi(1888)
- Analysis on correlation between TG/HDL-c and ASCVD risk in occupational population ..... LIU Lingjiao ,LIN Yan ,YU Xiangyou ,et al .(1891)
- A case of disseminated histoplasmosis and literature review ..... ZENG Tingting ,CHEN Xiaolong ,CAO guoqiang(1896)
- Effect of blood lipid and blood uric acid on maximal diameter and number of upper urinary calculi ..... XIAO Li ,WANG Caixia ,ZHANG Xiaoma(1899)
- Correlation of ApoE gene polymorphism and serum lipids levels with aneurysmal subarachnoid hemorrhage ..... WU Futao ,CUI Fang ,BAI Yao(1905)
- Expression significance of RBP4,α2-MG and SAA in type 2 diabetes mellitus and its microangiopathy ..... WANG Ming ,YAN Zhaoli(1909)

## Bioinformatics

- Key genes screening in esophageal squamous cell carcinoma based on bioinformatics ..... SU Yixin ,LI Linlu ,MAO Yun ,et al .(1915)

## Review

- Research progress on immunology of human papillomavirus cervical infection ..... ZENG Hongmin ,CHANG Shufang(1922)
- New progress in diagnosis and treatment of tracheobronchial tuberculosis ..... MO Shenglin ,JIANG Zhongsheng(1927)
- Study progress of TKI discontinuation with treatment-free remission in patients with chronic myeloid leukemia ..... WANG Yan ,PAN Chengyun ,MA Dan ,et al .(1932)
- Study progresses of immunomodulation property of chemotherapeutic drug and delivery systems ..... ZHENG Jun ,ZHANG Liang ,WANG Zhigang(1937)
- Progress and Significance of mouse model in tumor immunity research ..... LI Jie ,WANG Tongmin(1942)
- Research progress of post anesthesia care unit discharge assessment tools ..... YANG Huawei ,YI Fengqiong ,ZENG Yanchao ,et al .(1946)
- Study progress in discharge preparation during rehabilitation period for patients with spinal cord injury ..... ZHU Liang ,ZHANG Jianmei ,JIANG Hongying ,et al .(1950)
- Study progress in Lactobacillus and cervical cancer ..... WANG Zixuan ,ZHAO Xixi ,GAO Xiang ,et al .(1954)
- Research advances in radiotherapy resistance of nasopharyngeal carcinoma ..... GONG Qiuyue ,LUO Wenlong(1958)
- Study progress in prediction model of bronchopulmonary dysplasia in preterm infants ..... WANG Kaixu ,LI Fang(1962)